



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

29-31
ທັນວາ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 903

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ອັດລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດອັນຈົບງາມ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ສໍາເລັດລົງດ້ວຍໝາກຜົນອັນຈົບງາມ ແລະ ໄດ້ອັດລົງຢ່າງເປັນທາງການ ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 30 ທັນວາ 2022 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດ; ມີການນໍາພັກ-ລັດ, ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ), ອະດີດການນໍາພັກ-ລັດ, ພະນັກງານອາວຸໂສບໍານານ, ອະດີດ ສສຊ, ຕາງໜ້າຈາກອົງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາ



ຊົນ ພ້ອມດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າຈາກພາກສ່ວນຕ່າງໆ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ. ຕະຫລອດ 20 ວັນຂອງການດໍາເນີນກອງປະຊຸມ, ຄະນະປະທານ



ໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນເປັນປະທານກອງປະຊຸມ, ຮັບຜິດຊອບລາຍງານ, ຄໍາຊີ້ແຈງຈາກພາກສ່ວນຕ່າງໆ; ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ບັນດາທ່ານ ສສຊ ປະຈໍາເຂດເລືອກ

ຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ໄດ້ສຸມໃສ່ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ເຫັນດີຮັບຮອງບາງບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ. ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 26-29

ທັນວາ 2022 ບັນດາທ່ານ ສສຊ ໄດ້ຮັບຜິດຊອບ ແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ບົດລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການ

ປະຊາຊົນສູງສຸດ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ຮັບຜິດຊອບລາຍງານຄືນການປັບປຸງຮ່າງກົດໝາຍຕາມການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ ແລະ ພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາບັນດາຮ່າງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 12 ສະບັບ ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີເປັນສ່ວນຫລາຍ; ພ້ອມນັ້ນ, ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ຈໍານວນ 7 ສະບັບ ຄື: ຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ບົດສູນທອນພົດກ່າວບົດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4

ຮຽນ: - ພະນັກງານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ທີ່ເຄົາລົບ ແລະ ນັບຖືຢ່າງສູງ!
- ບັນດາທ່ານ ຜູ້ນໍາຂັ້ນສູງ, ອາດິດຜູ້ນໍາຂັ້ນສູງ ຂອງພັກ-ລັດ ທີ່ນັບຖື.
- ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ແຂກທີ່ມີກຽດ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງທັງຫລາຍ.
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ

ເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ດໍາເນີນມາແຕ່ວັນທີ 5 ຫາວັນທີ 30 ທັນວາ 2022 ເຊິ່ງລວມເປັນເວລາ 20 ວັນ ໃນທ່າມກາງບັນຍາກາດທີ່ທົ່ວພັກ-ລັດ, ທົ່ວປວງຊົນລາວ ກອບອາວຸດ ແລະ ທົ່ວປວງຊົນລາວທັງຊາດ ກໍາລັງສຸມໃສ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ຖະແຫລງຜົນສໍາເລັດ ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 30 ທັນວາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານນາງ ປິງຄໍາ ລາຊະສີມມາ ກໍາມະການຄະນະປະຈໍາ, ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫລງຂ່າວຕໍ່ສື່ມວນຊົນທຸກຂະແໜງການກ່ຽວກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ວ່າ: ຂໍາພະເຈົ້າຕາງໜ້າຄະນະປະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 8

ສະບາຍດີປີໃໝ່ 2023

(ຈາກໃຈ ບກ ຫັງສີພິມ ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ)

ປີເກົ່າກາຍຜ່ານຜົນ ປີໃໝ່ມາແທນ
ຂໍໃຫ້ປວງຊົນລາວ ທົ່ວທານີແຄວ້ນ
ມີຄວາມສຸກສົມແມ້ງ ມະໃນໃນສິດຊື່ນ
ການນໍາພັກ-ລັດພ້ອມ ຍິນໝັ້ນຊື່ວິນິລິນ
ກອນນີ້ຜົນກອດກ່ຽວ ສຸກໂຊກພອນໄຊ
ນໍາເອົາຄວາມສິດໃສ ສັງຄົມຕ້ອນ
ໄຫລຫລັງລິນລົງໂຮມເຂົ້າ ປວງຊົນທຸກທານີແຫ່ງ
ມີຄວາມສຸກລາບລົ້ນ ຈະເລີນກາວຮຸ່ງເຮືອງ ທ່ານເອີຍ!

ການອອກໃບຕາດິນ



ທ່ານ ນາງ ບຸນຄໍາ ວໍລະຈິດ ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຊື່ແຈງຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ. ໃນນີ້ທາງເບື້ອງກະຊວງຊັບພະຍາກອນທໍາມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຈະສົມທົບຄືນກັບແຂວງ ເພື່ອກວດກາຄືນ ແລະ ຊຸກຍູ້ໂຄງການນັ້ນໂຈະການດໍາເນີນກ່ອນ ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການໃນການສຶກສາຜົນກະທົບທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນ ແລະ ວາງແຜນມາດຕະການຫລຸດຜ່ອນເພື່ອສືບຕໍ່ການປະຕິບັດໂຄງການ ຫັນແມ່ນອັນໜຶ່ງທີ່ສະເໜີລາຍງານຕໍ່ຄໍາຊັກຖາມຂອງຜູ້ແທນ.

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ບັນຫາການລົງທຶນຂອງລັດ ສໍາລັບປີ 2023



ບົດຄໍາເຫັນຂອງທ່ານ ລິເບີລິວິວປາວ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 7 ແຂວງໄຊຍະບູລີ ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມເປັນເອກະພາບ ແລະ ບັນດາຄໍາເຫັນຂອງບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ບົດປະກອບຄໍາເຫັນຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍອີງໃສ່ຄໍາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ບັນຫາຄຸອາສາ, ແພດອາສາ



ຄໍາເຫັນຂອງທ່ານ ສັນຍາປະເສີດ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2023 ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍປະກອບຄວາມເຫັນກ່ຽວກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປີ 2022 ໂດຍລວມແລ້ວຂໍາພະເຈົ້າເຫັນດີເປັນເອກະພາບນໍາຫລາຍທ່ານທີ່ໄດ້ສະເໜີປະກອບຄໍາເຫັນໄປແລ້ວນັ້ນ ແລະ ຂໍສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍມາຍັງທາງລັດຖະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ຊົມເຊີຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!

ທາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງ 2 ອົງການ

ອ່ານຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

2) ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ກວດກາເປົ້າໝາຍຕາມມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເລກທີ 24/ສພຊ, ລົງວັນທີ 16 ພະຈິກ 2021 ຈຳນວນໜຶ່ງ ເປັນຕົ້ນກວດກາການຍົກເວັ້ນພາສີ-ອາກອນ ຈາກການນໍາເຂົ້ານໍ້າ ມັນເຊື້ອໄຟ ແລະ ກວດກາການປະຕິຮູບທະນາຄານທຸລະກິດລັດ ແລະ ວິສາຫະກິດລັດ ຕາມພາລະບົດບາດຂອງອົງການກວດກາ;

3) ການປະສານງານ, ສະໜອງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາກັບພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນເປັນລະບົບ ແລະ ຫັນການເທົ່າທີ່ຄວນ;

4) ການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານ ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ທັງທາງດ້ານຈຳນວນ ແລະ ຄຸນນະພາບໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ດ້ານວິຊາສະເພາະທີ່ເປັນມືອາຊີບຍັງບໍ່ທັນຕອບສະໜອງໄດ້ຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງວຽກງານກວດກາໃນໄລຍະໃຫມ່ເທົ່າທີ່ຄວນ;

2. ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດເຫັນດີ ຕໍ່ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປີ 2023 ທີ່ອົງ ການກວດກາແຫ່ງລັດໄດ້ສະເໜີ ມີ 3 ທິດທາງລວມ, 4 ຄາດໝາຍສູ້ຊິນ, 9 ວຽກຈຸດສຸມ ແລະ 7 ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມີບາງຄໍາເຫັນ ແລະ ຂໍ້ສະເໜີ ດັ່ງນີ້:

- ຕໍ່ກັບຄາດໝາຍສູ້ຊິນ
 - ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າບັນດາຄາດໝາຍທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດ ສໍາລັບ ປີ 2022 ທີ່ບໍ່ທັນໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກຳນົດເຂົ້າແຜນປີ 2023 ໂດຍສອດຄ່ອງຕາມພາລະບົດບາດ ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ;
 - ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າບັນດາເປົ້າໝາຍທີ່ອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດສົ່ງໃຫ້ຈາກຜົນການກວດ ສອບ

ບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ຜົນກວດສອບ ເອກະສານລາຍງານເອກະສານການເງິນຂອງລັດວິສາຫະກິດ, ໂຄງການຊ່ວຍເຫລືອ (ODA) ແລະ ທະນາຄານລັດ ປະຈຳປີ 2021 ເຂົ້າເປັນຄາດໝາຍສູ້ຊິນ ປີ 2023 ໃຫ້ຈະແຈ້ງ ແລະ ຊັດເຈນ;

3) ສະເໜີໃຫ້ຄົ້ນຄວ້າເປົ້າໝາຍກວດກາທີ່ຕິດພັນກັບການປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດເຂົ້າໃນແຜນປີ 2023;

ຫລັງຈາກຄົ້ນຄວ້າແລ້ວ ໃຫ້ສະເໜີຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອພິຈາລະນາເຂົ້າໃນມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້.

2. ຕໍ່ກັບມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດສະເໜີໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ມາ ດັ່ງນີ້:

1) ສູ້ຊິນແກ້ໄຂຂໍ້ຄົງຄ້າງໃນປີຜ່ານມາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ເປັນລັກສະນະຊ້າເຮື້ອໃຫ້ຄ່ອຍຫລຸດໜ້ອຍຖອຍລົງ;

2) ເອົາໃຈໃສ່ສົມທົບກັບກຳມາທິການກ່ຽວຂ້ອງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ລັດຖະບານຮຽບຮຽງ ແລະ ປັບປຸງ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດກາລັດ ສະບັບປັບປຸງທີ່ໄດ້ສະເໜີຜ່ານກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ໃຫ້ສໍາເລັດໂດຍໄວ ເພື່ອເປັນປ່ອນອົງໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ມີ ຄວາມສອດຄ່ອງ ກັບສະພາບຕົວຈິງ ແລະ ມີຜົນສັກສິດ;

3) ເອົາໃຈໃສ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານ ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ດ້ານວິຊາສະເພາະທີ່ ເປັນມືອາຊີບ, ມີຄຸນທາດການເມືອງ, ຄຸນສົມບັດສິນທຳປະຕິວັດ, ຈັນຍາບັນ, ຈັນຍາທຳທີ່ໜັກແໜ້ນເພື່ອຕອບສະໜອງຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງວຽກງານກວດກາໃນໄລຍະໃໝ່ໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດ ແລະ ມີຄຸນນະພາບສູງຂຶ້ນ;

4) ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງກົນໄກການປະສານງານ ລະຫວ່າງ ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ ກັບສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ມີຄວາມກົມກຽວ, ຄ່ອງຕົວ, ໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ພ້ອມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;

5) ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມກວດກາການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງພະນັກງານ-ນັກກວດກາ ຢ່າງໃກ້ຊິດເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມຮັບຜິດຊອບດ້ານການເມືອງ, ຈັນຍາບັນ, ຈັນຍາທຳ ແລະ ຜົນສໍາເລັດການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງພະນັກງານກວດກາ.

3. ຕໍ່ມາດຕະການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາ

ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດເຫັນດີຕໍ່ 10 ມາດຕະການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາຕາມການສະເໜີຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ; ພ້ອມກັນນີ້, ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ສະເໜີເອົາໃຈໃສ່ປາກົດຕະການ ດັ່ງນີ້:

1) ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການກວດກາລັດ ມາດຕາ 24 ຂໍ້ 1, 2, 3 ແລະ ມາດຕາ 25 ໃຫ້ ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຕົວຈິງ ແລະ ມີຜົນສັກສິດ.

2) ເອົາໃຈໃສ່ປະສານສົມທົບກັບອົງການຄຸ້ມຄອງເປົ້າໝາຍກວດກາ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາ ໃຫ້ມີຄວາມເປັນເອກະພາບທາງດ້ານຫລັກການ ແລະ ວິທີການ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມສະໝັບສະໝຸດ ແລະ ຄວາມຍຸຕິທຳ ສໍາລັບທຸກເປົ້າໝາຍທີ່ຖືກກວດສອບ;

3) ເອົາໃຈໃສ່ລາຍງານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາດຕະການແກ້ໄຂຜົນການກວດກາໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອພິຈາລະນາຮັບຮອງ, ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມການກວດກາ ໂດຍສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍ, ຫັນເວລາ, ມີປະສິດຕິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນຫລາຍຂຶ້ນ.

ກໍາວ່າດ້ວຍການລົງທຶນຂອງລັດ ໂຄງປະກອບການລົງໄດ້ກຳນົດສະເພາະສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເຊິ່ງທ້ອງຖິ່ນບໍ່ໃຫ້ທຸລຸດ 50% ສ່ວນຜ່ານມາແມ່ນອີງໃສ່ໂຕນີ້ ສ່ວນຂະແໜງການມີແຕ່ຂອງສຶກສາທິການ ໄດ້ກຳນົດໃນກົດໝາຍ ແຕ່ວ່າຂະແໜງການອື່ນບໍ່ໄດ້ກຳນົດ ສໍາລັບຂະແໜງການ ກໍເປັນບັນຫາໜຶ່ງໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ໄດ້ສະເໜີວ່າຕາມກົດໝາຍແມ່ນ 8% ແຕ່ປະສານຕົວຈິງແມ່ນ 12% ທຽບໃສ່ໂຕເລກການລົງທຶນລວມ ສະເໜີໃຫ້ເພີ່ມ 13% ໄດ້ບໍ່ ແມ່ນກໍາມາທິການວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມສະເໜີມາ ສໍາລັບຂະແໜງການອື່ນ ຍັງບໍ່ໄດ້ສະເໜີ.

ຂໍາພະເຈົ້າຄຶດວ່າ ເປັນຈຸດໜຶ່ງທີ່ຈະໄດ້ພິຈາລະນາ ທີ່ຈະໄດ້ເອົາເຂົ້າໃນມະຕິການຈັດສັນງົບປະມານສໍາລັບຂະແໜງການ ສ່ວນ 3 ປະເພດໂຄງການທີ່ລົງທຶນທີ່ຜູ້ແທນຫລາຍທ່ານໃຫ້ຄວາມສົນໃຈທີ່ສຸດ ໃນຈໍານວນ 2500 ຕື້ ຈັດສັນໃຫ້ໂຄງການນີ້ຫລາຍປານໃດ ໂຄງການສືບຕໍ່ຫລາຍປານໃດ ໂຄງການໃໝ່ຫລາຍປານໃດ ຂໍາພະເຈົ້າຄຶດວ່າເປັນຄໍາຖາມທີ່ຕັ້ງຂຶ້ນຫລາຍທີ່ສຸດ ຂໍາພະເຈົ້າຄຶດວ່າໂຕເລກໂຄງປະກອບນີ້ ພວກເຮົາອີງໃສ່ຂໍ້ມູນຕົວຈິງເພາະບາງໜ້າສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດທັງໝົດແມ່ນມີເທົ່າໃດມູນຄ່າໃນການສືບຕໍ່ໂດຍສະເພາະໜ້າວຽກທີ່ປະຕິບັດສໍາເລັດແລ້ວເທົ່າໃດ ແລະ ໂຄງການໃໝ່ທີ່ຈໍາເປັນເທົ່າໃດອີງໃສ່ສັດສ່ວນຂອງຂໍາພະເຈົ້າຍາກໃຫ້ເຮົາເບິ່ງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນວ່າພວກເຮົາຍາກໃຫ້ສຸມໃສ່ເລື່ອງການຜະລິດເຂົ້າ ເພາະວ່າພວກເຮົາເຮັດແມ່ນຊາວກະ ສິກອນຕົ້ນຕໍແມ່ນປູກເຂົ້າ ລະເຂົ້າເຮົາລະແມ່ນເຂົ້າຕີ ເພາະວ່າແມ່ນວ່າພວກເຮົາໃຊ້ປູຊີວະພາບ ເຂົ້າມີຄຸນນະ ພາບ, ແຕ່ການສົ່ງອອກເຂົ້ານີ້ພວກເຮົາບໍ່ທັນໄດ້ເຫັນ ແລະ ຖ້າວ່າພວກເຮົາສາມາດຊຸກຍູ້ໄດ້ດີນີ້ ຈະເປັນລາຍໄດ້ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ. ອັນນີ້ຂໍາພະເຈົ້າຍາກຂໍໃຫ້ເຮົາເບິ່ງແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນ ໜຶ່ງລະແມ່ນການຈັດກຸ່ມການຜະລິດ, ສອງຖ້າວ່າເຮົາຜະລິດແລ້ວ ທາງລັດເຮົານີ້ຈະສະໜອງທຶນໄດ້ຄືແນວໃດ ເພື່ອໃຫ້ບັນດາບໍລິສັດ ຫລືວິສາຫະກິດນີ້ສາມາດໄປຊື້ເຂົ້ານໍາປະຊາຊົນນີ້ໄດ້, ປະຈຸບັນນີ້ໂຄງການຜະລິດກໍຍັງໜ້ອຍ ເງິນທີ່ຈະໄປຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມ ໄປຊື້ເຂົ້ານໍາປະຊາຊົນນີ້ກໍຍັງຍາກ ແລະ ຍັງມີອັນອື່ນໆອີກ. ເລື່ອງການນໍາໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີ, ເລື່ອງການຊອກຄະໜາລາດ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນເປັນກົມກຽວກັນເທື່ອ ຍັງບໍ່ເປັນລະບົບແບບຕ້ອງໃສ່ ຊັ້ນຂໍຝາກໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງນີ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ນອກຈາກນີ້ແມ່ນບັນຫາໜຶ່ງທີ່ສໍາຄັນລະແມ່ນກ່ຽວກັບເລື່ອງປູຊີ ແລະ ຫົວອາຫານ ເລື່ອງນີ້ຈຶ່ງເປັນບັນຫາທີ່ຕົ້ນຕໍ ແລະ ທີ່ສໍາຄັນມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດພວກເຮົາໄດ້ອອກແລ້ວ ແຕ່ວ່າຍັງບໍ່ທັນເຫັນໜຶ່ງຕົງໜ້ອຍເທື່ອ ຈຶ່ງຊັ້ນຂໍໃຫ້ພວກເຮົາເອົາໃຈໃສ່ກັນລອງເບິ່ງ. ອັນຕໍ່ມາແມ່ນກ່ຽວກັບການຊຸກຍູ້ການທາງຜ່ານ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນພວກເຮົາເຫັນວ່າການປະຕິບັດນີ້ຖືວ່າຫລາຍທ່ານກໍໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນໄປແລ້ວ ນັ້ນກ່ຽວກັບເລື່ອງທາງຜ່ານ ແລະ ເຊື້ອມໂຍງ, ແຕ່ວ່າລາຍໄດ້ຈາກທາງຜ່ານນີ້ ພວກເຮົາຍັງບໍ່ທັນເດັ່ນເທື່ອມາເຖິງປະຈຸບັນນີ້ 10 ເດືອນຜ່ານມານີ້ ພວກເຮົາໄດ້ແຕ່ 15 ຕື້ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າຍັງໜ້ອຍຢູ່, ພວກເຮົາຕ້ອງເຮັດແນວໃດໃຫ້ເປັນແຫລ່ງລາຍຮັບອັນໃໝ່ໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ ພວກ

ບັນຫາຄູ...

ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າ ເລື່ອງຄູ ຫລືວ່າແຜນນີ້ເປັນບັນຫາສໍາຄັນ ຈຶ່ງຊັ້ນເຮົາຈະແກ້ໄຂຄືແນວໃດ, ບັນຫານີ້ພວກເຮົາໄດ້ແກ່ຍາວຫລາຍແລ້ວຄູກັບແຜນໃນຫລາຍປະເທດນີ້ແມ່ນເພີ່ມບໍ່ໄດ້ຖືວ່າເປັນພະນັກງານລັດ ໝາຍຄວາມວ່າຈໍາເປັນຕ້ອງມີໂກຕໍາ ຈຶ່ງຊັ້ນຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າພວກເຮົາຈະນໍາໃຊ້ເລື່ອງພະລາກອນໄດ້ບໍ່ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບັນດາແຜນ ຫຼືວ່າຄູອາຈານດັ່ງກ່າວນີ້ສາມາດຮັບໃຊ້ສັງຄົມໄດ້, ເຮັດແນວໃດເຮັດໃຫ້ຄົນເຫລົ່ານີ້ສ່ຽງເປັນຊັບພະຍາກອນມະນຸດນີ້ເປັນບັນຫາຕົ້ນຕໍ.

ບັນຫາທີ່ສອງ ກ່ຽວກັບເລື່ອງການຊຸກຍູ້ການຜະລິດ. ຫລາຍທ່ານກໍໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນໄປແລ້ວນັ້ນ ຂໍາພະເຈົ້າກໍເຫັນດີເປັນເອກະພາບນໍາ, ແຕ່ວ່າຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າອັນໜຶ່ງການຜະລິດຂອງເຮົາ ເຖິງວ່າມີການຜະລິດຢູ່ ເຮົາມີການສົ່ງອອກ ແຕ່ວ່າການຜະລິດຂອງເຮົາຍັງບໍ່ທັນເປັນຕ້ອງໃສ່, ຍັງບໍ່ມີການຕ້ອງໃສ່ຢ່າງກົມກຽວກັນ. ຂໍາພະເຈົ້າຍາກໃຫ້ເຮົາເບິ່ງ ໂດຍສະເພາະແມ່ນວ່າພວກເຮົາຍາກໃຫ້ສຸມໃສ່ເລື່ອງການຜະລິດເຂົ້າ ເພາະວ່າພວກເຮົາເຮັດແມ່ນຊາວກະ ສິກອນຕົ້ນຕໍແມ່ນປູກເຂົ້າ ລະເຂົ້າເຮົາລະແມ່ນເຂົ້າຕີ ເພາະວ່າແມ່ນວ່າພວກເຮົາໃຊ້ປູຊີວະພາບ ເຂົ້າມີຄຸນນະ ພາບ, ແຕ່ການສົ່ງອອກເຂົ້ານີ້ພວກເຮົາບໍ່ທັນໄດ້ເຫັນ ແລະ ຖ້າວ່າພວກເຮົາສາມາດຊຸກຍູ້ໄດ້ດີນີ້ ຈະເປັນລາຍໄດ້ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ. ອັນນີ້ຂໍາພະເຈົ້າຍາກຂໍໃຫ້ເຮົາເບິ່ງແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນ ໜຶ່ງລະແມ່ນການຈັດກຸ່ມການຜະລິດ, ສອງຖ້າວ່າເຮົາຜະລິດແລ້ວ ທາງລັດເຮົານີ້ຈະສະໜອງທຶນໄດ້ຄືແນວໃດ ເພື່ອໃຫ້ບັນດາບໍລິສັດ ຫລືວິສາຫະກິດນີ້ສາມາດໄປຊື້ເຂົ້ານໍາປະຊາຊົນນີ້ໄດ້, ປະຈຸບັນນີ້ໂຄງການຜະລິດກໍຍັງໜ້ອຍ ເງິນທີ່ຈະໄປຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມ ໄປຊື້ເຂົ້ານໍາປະຊາຊົນນີ້ກໍຍັງຍາກ ແລະ ຍັງມີອັນອື່ນໆອີກ. ເລື່ອງການນໍາໃຊ້ເຕັກໂນໂລຊີ, ເລື່ອງການຊອກຄະໜາລາດ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນເປັນກົມກຽວກັນເທື່ອ ຍັງບໍ່ເປັນລະບົບແບບຕ້ອງໃສ່ ຊັ້ນຂໍຝາກໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງນີ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ນອກຈາກນີ້ແມ່ນບັນຫາໜຶ່ງທີ່ສໍາຄັນລະແມ່ນກ່ຽວກັບເລື່ອງປູຊີ ແລະ ຫົວອາຫານ ເລື່ອງນີ້ຈຶ່ງເປັນບັນຫາທີ່ຕົ້ນຕໍ ແລະ ທີ່ສໍາຄັນມະຕິສະພາແຫ່ງຊາດພວກເຮົາໄດ້ອອກແລ້ວ ແຕ່ວ່າຍັງບໍ່ທັນເຫັນໜຶ່ງຕົງໜ້ອຍເທື່ອ ຈຶ່ງຊັ້ນຂໍໃຫ້ພວກເຮົາເອົາໃຈໃສ່ກັນລອງເບິ່ງ. ອັນຕໍ່ມາແມ່ນກ່ຽວກັບການຊຸກຍູ້ການທາງຜ່ານ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນພວກເຮົາເຫັນວ່າການປະຕິບັດນີ້ຖືວ່າຫລາຍທ່ານກໍໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນໄປແລ້ວ ນັ້ນກ່ຽວກັບເລື່ອງທາງຜ່ານ ແລະ ເຊື້ອມໂຍງ, ແຕ່ວ່າລາຍໄດ້ຈາກທາງຜ່ານນີ້ ພວກເຮົາຍັງບໍ່ທັນເດັ່ນເທື່ອມາເຖິງປະຈຸບັນນີ້ 10 ເດືອນຜ່ານມານີ້ ພວກເຮົາໄດ້ແຕ່ 15 ຕື້ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າຍັງໜ້ອຍຢູ່, ພວກເຮົາຕ້ອງເຮັດແນວໃດໃຫ້ເປັນແຫລ່ງລາຍຮັບອັນໃໝ່ໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ ພວກ

ເຮົາຈະສາມາດເປັນ 100 ຕື້ໄດ້ບໍ່, ເປັນ 1000 ຕື້ໄດ້ບໍ່ ຈາກບໍລິການທາງຜ່ານນີ້ ພວກເຮົາເຫັນວ່າເລື່ອງບັນຫານີ້ຕ້ອງໄດ້ພ້ອມກັນແກ້ໄຂ ໂດຍສະເພາະເລື່ອງບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆ ໃຫ້ມັນສອດຄ່ອງກັນ ຂໍໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງນີ້ເບິ່ງຄືນບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆ ໃຫ້ມັນກົມກຽວກັນ, ວ່າແນວໃດເຮັດໃຫ້ການບໍລິການໃຫ້ມັນດີຂຶ້ນ. ອັນຕໍ່ມານີ້ກ່ຽວກັບເລື່ອງ ຂໍາພະເຈົ້າກໍເປັນຫ່ວງອັນໜຶ່ງ ພວກເຮົາກໍໄດ້ລົງຕິດຕາມກວດກາ ໂດຍສະເພາະແມ່ນຢູ່ບໍລິເວນຕາມຊາຍແດນ, ຕາມຕາຝັ່ງເຈື່ອນນີ້ພວກເຮົາເຫັນວ່າ ໃນແຕ່ລະປີພວກເຮົາມີການສູນເສຍໄປຫລາຍໃນແຕ່ລະແຂວງລະແມ່ນບໍ່ຕໍ່າກວ່າ 20 ແມັດ ແຕ່ລະປີນໍ້າລະກັດເຂົ້າມາກັດເຂົ້າມາ ລະພວກເຮົາຈະແກ້ໄຂຄືແນວໃດ, ບັນຫານີ້ມີການແກ່ຍາວມາຫລາຍປີແລ້ວ ຂໍາພະເຈົ້າຍາກສະເໜີວ່າເປັນໄປໄດ້ບໍ່ ວ່າພວກເຮົາຈັດສັນງົບປະມານແຕ່ລະປີນີ້ 20-30 ຕື້ສີ່ບໍ່ໄດ້ບໍ່ ພວກເຮົາລະໃຫ້ມີການເຮັດກັນຕາຝັ່ງເຈື່ອນ, ພວກເຮົາຮັກດິນ ແຕ່ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຮັກສາໄດ້ດິນທີ່ວ່າພວກເຮົາສູນເສຍໄປໃນແຕ່ລະປີ.

ຕໍ່ກັບວຽກງານການເງິນນີ້ ໂດຍລວມແລ້ວຂໍາພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍທາງກະຊວງການເງິນຖືວ່າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການເກັບລາຍຮັບນີ້ແມ່ນສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ເກີນແຜນໄດ້ 2 ປີແລ້ວ, ຊັ້ນຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່ານີ້ຖືກຕ້ອງແລ້ວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນທາງ ທ່ານລັດຖະມົນຕີ ເພິ່ນກໍສະເໜີເລື່ອງການເກັບລາຍຮັບຫັນເປັນຫັນສະໄໝ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນດີນໍາ, ແຕ່ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ນໍາກັນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການເກັບອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມນີ້ ຍັງບໍ່ທັນເຫັນເດັ່ນຂຶ້ນ ຂໍາພະເຈົ້າໄປກວດເບິ່ງຢູ່ໃນແຕ່ລະທ້ອງຮ່າງ, ຢູ່ໃນຮ່າງອາຫານດັ່ງກ່າວນີ້ ຍັງບໍ່ໄດ້ມີການມອບຜົນທະອາກອນມູນຄ່າເພີ່ມ ພວກນີ້ງ່າຍແມ່ນສາມາດເກັບໄດ້ງ່າຍ ສະນັ້ນຂໍໃຫ້ມີການປັບປຸງຕື່ມ. ຕໍ່ມານີ້ເລື່ອງພາສີເຮົາໄດ້ມີການເກັບລາຍຮັບຢູ່ ແຕ່ວ່າພວກເຮົາຍັງບໍ່ທັນລວມສູນ, ໃຫ້ມັນທຸກສິນຄ້າລະແມ່ນຕ້ອງຜ່ານລະບົບ ແລະ ການຈ່າຍແມ່ນຈ່າຍຜ່ານລະບົບທະນາຄານ ໄລຍະຜ່ານມານີ້ແມ່ນຈ່າຍຜ່ານທະນາຄານທຸລະກິດ, ແຕ່ໃນປະຈຸບັນນີ້ຂໍໃຫ້ຈ່າຍຜ່ານທາງລະບົບທະນາຄານກາງ ເພາະວ່າເຮັດແນວໃດໃຫ້ມີການແຈກຈາຍ. ໂຕຕໍ່ມານີ້ແມ່ນເລື່ອງຊັບພະຍາກອນມະນຸດ ຂໍໃຫ້ທາງກະຊວງການເງິນເອົາໃຈໃສ່ ເພາະວ່າຊັບພະຍາກອນມະນຸດນີ້ເປັນບັນຫາທີ່ສໍາຄັນຫຼາຍ ໂດຍສະເພາະອ້າຍນ້ອງພະນັກງານ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂໍໃຫ້ມີຄຸນນະພາບ, ຂໍໃຫ້ມີຄວາມຮູ້ທາງດ້ານການບັນຊີ, ຂໍໃຫ້ມີຈັນຍາບັນ ອັນນີ້ເປັນບັນຫາທີ່ສໍາຄັນຫລາຍ. ອັນສຸດທ້າຍນີ້ກ່ຽວກັບເລື່ອງການເກັບລາຍຮັບ ຂໍາພະເຈົ້າເຫັນວ່າຂໍໃຫ້ທາງພວກເຮົານີ້ເບິ່ງຄືນລອງເບິ່ງ ເພາະວ່າໃນປີ 2020 ນີ້ລະແມ່ນພວກເຮົາໄລ່ເບິ່ງອັດຕາແລກປ່ຽນປີນີ້ລະແມ່ນປະມານ 10,000 ແຕ່ວ່າລາຍຮັບນີ້ລະແມ່ນປະມານ 2,800 ຕື້ໂດລາ, 2023 ນີ້ລະແມ່ນ 38,000 ຕື້ຢູ່ ແຕ່ວ່າມັນມີຢູ່ປະມານ 2,500 ຕື້ໂດລາ ຈຶ່ງຊັ້ນຂໍໃຫ້ພວກເຮົາເບິ່ງຄືນເລື່ອງແຜນລາຍຮັບນີ້ງ.

ບັນຫາ...

ຖາມເຈາະຈົ້ມຂອງປະທານກອງປະຊຸມ ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍມີຄໍາເຫັນບາງຄຳເຊິ່ງສ່ວນຫລາຍຜູ້ແທນກໍໄດ້ມີຄໍາເຫັນແລ້ວ.

ສະນັ້ນ, ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍມີຄໍາເຫັນບາງຈຸດທີ່ຈະພິຈາລະນາເຂົ້າໃນມະຕິ ໂດຍສະເພາະບັນຫາງົບປະມານການລົງທຶນຂອງລັດໃນປີ 2023 ເຊິ່ງຕາມລັດຖະບານສະເໜີສະເພາະເບື້ອງແຜນງົບປະມານ ປົກກະຕິຈະຈັດສັນທັງໝົດໃນວົງເງິນທັງໝົດແມ່ນ 2.500 ຕື້ກີບ ເຊິ່ງເພີ່ມຈາກ 2.200 ຕື້ກີບ ໃນປີ 2022 ເພີ່ມຂຶ້ນປະມານ 23% ເຊິ່ງຕົວເລກນີ້ມັນຕິດພັນຕົວເລກຂາດດຸນງົບປະມານ ຂໍາພະເຈົ້າຄຶດວ່າ ຈຸດໜຶ່ງທີ່ຜູ້ແທນພວກເຮົາຈະໄດ້ພິຈາລະນານໍາກັນວ່າ ຖ້າຍາກເພີ່ມໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ຖ້າມີຄວາມຈໍາເປັນກໍຕ້ອງນໍາມາພິຈາລະນາຂາດ

ດຸນງົບປະມານຂາດດຸນງົບປະມານ 2,16% ສ່ວນມື້ກອງປະຊຸມຍົກສູງຄຸນນະພາບສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ມີຜູ

ການປະຢັດ ຕ້ອງເນັ້ນຫລຸດຜ່ອນການນໍາເຂົ້າ



ຄໍາເຫັນຂອງທ່ານ ສິນາວາ ສຸພານຸວົງ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງຫລວງພະບາງ ຕໍ່ລັດຖະບານກ່ຽວກັບດໍາລັດການປະຢັດ ຂໍາພະເຈົ້າມີຄວາມເຫັນຕໍ່ບັນຫາເລື່ອງການປະຢັດຄືກັນ ແຕ່ລະມື້ ເຮົາເວົ້າເລື່ອງປະຢັດ ຕ້ອງປະຢັດ ດຽວນີ້ເຮົາເຮັດໄດ້ 40% ແລ້ວ ບໍ່ຕ້ອງ ບອກໝົດທຸກຄົນປະຢັດຢູ່ແລ້ວ ສັກ ໜ້າບໍ່ເຖິງຫລັງຢູ່ແລ້ວເລື່ອງເງິນໃຊ້ຈ່າຍ ແຕ່ລະມື້, ແຕ່ສິ່ງທີ່ເຮົາເຂົ້າໃຈວ່າຄວາມ ປະຢັດນີ້ຍັງບໍ່ທັນກົມກຽວກັບສະພາບ

ປະຈຸບັນເທື່ອ ກໍຍ້ອນວ່າຫຍັງ, ໜຶ່ງໃນ ການສິ້ນເບື້ອງຫລາຍທີ່ສຸດໃນປະເທດ ລາວເຮົາແມ່ນການຊື້ ແລະ ນໍາເຂົ້າສິນ ຄ້າຈາກຕ່າງປະເທດ. ມື້ວານນີ້ມີຫລາຍ ທ່ານທີ່ເປັນ ສສຊ ຜູ້ຊົງກຽດທີ່ໄດ້ເວົ້າ ກ່ຽວກັບການທົດແທນການນໍາເຂົ້າ ຂໍາ ພະເຈົ້າຍິນດີທີ່ສຸດກັບຄໍາເວົ້ານີ້ ແລະ ເພື່ອລົດອັດຕາການນໍາເຂົ້າສິນຄ້າຈາກ ຕ່າງປະເທດ ແລະ ການສູນເສຍເງິນຕາ ຂອງເຮົານັ້ນ ເຮົາຕ້ອງໄດ້ທົດແທນດ້ວຍ ວິທີການຜະລິດ ເສີມຂະຫຍາຍການຜະ ລິດສິນຄ້າພາຍໃນປະເທດ ຂໍາພະເຈົ້າ

ຍົກຕົວຢ່າງໜຶ່ງ ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ ສາມັນເທື່ອທີ 3 ທີ່ຜ່ານມາ ຂໍາພະເຈົ້າ ໄດ້ຍົກບັນຫານີ້ຂຶ້ນແລ້ວ ວ່າລາວມີທ່າ ແຮງທາງດ້ານແຮ່ທາດເວົ້າລວມ, ເວົ້າ ສະເພາະແມ່ນແຮ່ເກືອກາຣີ ເຊິ່ງເປັນ ວັດຖຸສໍາຄັນ ສ່ວນປະກອບທີ່ສໍາຄັນ ສານຕັ້ງຕົ້ນຂອງປຸຍເຄມີຫລືວ່າຝຸ່ນເຄ ມີ. ດຽວນີ້ໃນໂລກພວມຂາດຝຸ່ນເຄມີ ຢ່າງໜັກໜ່ວງ ມັນແມ່ນໂອກາດທີ່ລາວ ເຮົາ ຈະຕ້ອງມີແຜນສ້າງໂຮງງານຜະລິດ ປຸຍເຄມີຢູ່ໃນປະເທດ ເພື່ອນໍາໃຊ້ພາຍ ໃນປະເທດ ແລະ ສົ່ງອອກຕ່າງປະເທດ, ທ່າແຮງຂອງລາວມີເທົ່າໃດ ຖ້າເຮົາໃຊ້ ວັດຖຸຕົບຂອງລາວເຮົາທີ່ມີເຮົາສາມາດ ຜະລິດ ແລະ ສົ່ງອອກປຸຍເຄມີ ສະເລ່ຍ ປີລະແຕ່ 8 ລ້ານໂຕນຫາ 10 ລ້ານໂຕນ ຕໍ່ປີ ຂໍາພະເຈົ້າເຄີຍເວົ້າຜ່ານລະ ແລະ ເຮົາຈະຕິດທ່ອບຝາຍໜຶ່ງໃນ 5 ປະເທດ ທີ່ສົ່ງອອກປຸຍເຄມີໃຫຍ່ທີ່ສຸດໃນໂລກ ຢາກໃຫ້ລັດຖະບານພິຈາລະນາອີກເທື່ອ ໜຶ່ງກ່ຽວກັບຄວາມວ່າປະຢັດ ເຮົາ ຕ້ອງເນັ້ນໃສ່ປະຢັດການນໍາເຂົ້າ ຫລຸດ ຜ່ອນການນໍາເຂົ້າສິນຄ້າຈາກຕ່າງປະ ເທດເຂົ້າລາວ ເພື່ອປະຢັດເງິນຕາ ຂອງພວກເຮົາ.

ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ



ບົດປະກອບຄໍາເຫັນຂອງ ທ່ານ ປອ. ສຸກສະຫວັນ ໄຊສິມບັດ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂດເລືອກ ຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ. ກ່ອນອື່ນ ຂໍາພະເຈົ້າຂໍສະ ແດງຄວາມຍິນດີເປັນເອກະພາບຢ່າງ ສູງ ຕໍ່ກັບບົດລາຍງານຂອງທ່ານຮອງ ນາຍົກ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ວາລະແຫ່ງຊາດ, ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂ ບັນຫາຢາເສບຕິດໄລຍະ 11 ເດືອນ ຜ່ານມາ ແລະ ທິດທາງແຜນການ ໃນ ປີ 2023 ຕໍ່ກັບຜົນງານ ແລະ ໜາກ ຜົນ ຄວາມມຸ່ງມະນາພະຍາຍາມຂອງ ຜູ້ຮັບຜິດຊອບ ກໍຄືເຈົ້າໜ້າທີ່ ຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຢ່າງ ຈິງໃຈ ທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ຢ່າງບໍ່ຮູ້ອິດ ຮູ້ ເມື່ອຍ ແລະ ເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດ ກັກ ແລະ ຍຶດໄດ້ຜູ້ທີ່ກະທໍາຜິດໄດ້ຢ່າງ ຫລວງຫລາຍ ດັ່ງທີ່ເປັນຂ່າວຄວາມາ ນັ້ນ ກໍຂໍຊົມເຊີຍ ແຕ່ເຖິງຢ່າງໃດກໍຢາ ເຖິງວ່າເຈົ້າໜ້າທີ່ພວກເຮົາຈະມີການ ປາບປາມໄດ້ຫລາຍສໍາໃດ ແຕ່ຕາມ ການສັງເກດຕີລາຄານີ້ ກໍເຫັນວ່າສະ ພາບການແຜ່ລະບາດ ຫລື ວ່າການ ເພີ່ມຂຶ້ນຂອງຜູ້ກະທໍາຄວາມຜິດຕໍ່ຢາ ເສບຕິດ ກໍເຫັນວ່ານັບມື້ຫລວງຫລາຍ ຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ເຊິ່ງນໍາເອົາຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກສັບສົນ, ວຸ້ນວາຍມາໃຫ້ສັງຄົມ

ຂອງພວກເຮົາ ຂໍາພະເຈົ້າຢາກຂໍມີຄໍາ ເຫັນແລກປ່ຽນວ່າ ຕໍ່ກັບບັນຫານີ້ທາງ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງພວກເຮົາຈະ ໃຊ້ມາດຕະການແນວໃດຕື່ມ ເພື່ອໃຫ້ ບັນຫາດັ່ງກ່າວນັບມື້ຖອຍລົງ ແລະ ກ້າວໄປເຖິງແກ້ໄຂສິ້ນເຊີງ ແຕ່ມາດ ຕະການນັ້ນຜ່ານມາພວກເຮົາກໍໄດ້ເວົ້າ ແລ້ວວ່າຜູ້ທີ່ຕ້ອງຫາຄໍາຂາຍ ນັບແຕ່ 2.000-3.000 ກລາມ ກໍມີໂທດ ເຖິງຂັ້ນປະຫານຊີວິດ ແຕ່ໃນຄວາມ ເປັນຈິງແລ້ວ ເຫັນໃນຂ່າວເຈົ້າໜ້າທີ່ ກໍໄດ້ກັກຫລາຍກໍລະນີ ແຕ່ບໍ່ໄດ້ເຫັນ ຢູ່ໃນກໍລະນີວ່າໄດ້ລົງວິໄນຄັ້ງກ່າວ ນັ້ນ ຍ້ອນສາເຫດນັ້ນບໍ່ຈິງເຮັດໃຫ້ສະ ພາບຂອງຢາເສບຕິດບໍ່ມີວັນນັບມື້ ຖອຍລົງ ຍິ່ງນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ຫລາຍຂຶ້ນສັກໃຊ້ ຫລື ວ່າຜູ້ທີ່ເຮັດ

ໜ້າທີ່ນີ້ ຄໍາຂາຍສິ່ງເສບຕິດນີ້ເຂົ້າໃຈ ວ່າກິດໝາຍມີແລ້ວ ແຕ່ບໍ່ໄດ້ປະຕິບັດ ຍິ່ງເຮັດໃຫ້ພວກກ່ຽວນີ້ເພີ່ມຈໍານວນ ໃນການຂົນສົ່ງຜະລິດດັ່ງທີ່ພວກເຮົາ ຮູ້ກັນ ແລະ ໃນນາມສ່ວນຕົວແລ້ວຕໍ່ ກັບຄໍາຖາມເຈາະຈີ້ມຂອງທ່ານປະ ທານ ນີ້ໃນຂໍ້ທີ່ໜຶ່ງ ກໍຖືວ່າເຫັນດີ ແລ້ວໃນທິດທາງແຜນການຂອງກະ ຊວງ ບ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນ ດ້ານວຽກງານສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກິດ ໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກິດໝາຍ ທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງກັບຢາເສບຕິດນີ້ ເພື່ອເຮັດຈິງໃດ ໃຫ້ນໍາເຂົ້າສູ່ການປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມ ງວດ ສຽບຂາດ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຜູ້ກະທໍາ ຜິດນັ້ນມີຄວາມເຂັດລາບ. ສ່ວນຂໍ້ທີ 4 ຕໍ່ກັບຄໍາຖາມ ເຈາະຈີ້ມຂອງທ່ານປະທານ ເລື່ອງພາ ທະນະ ຫລື ວ່າງປະມານທີ່ສະໜອງ ໃຫ້ເຈົ້າໜ້າທີ່ ທີ່ປະຕິບັດວຽກດັ່ງກ່າວ ນີ້ ຂໍາພະເຈົ້າກໍເຫັນໃຈ ເພາະວ່າໃນງົບ ປະມານຂອງລັດຖະບານນີ້ກໍມີຈໍາກັດ ຄົ້ນເປັນໄປໄດ້ ຂໍາພະເຈົ້າກໍຢາກສະ ໜີໃຫ້ນໍາໃຊ້ງົບປະມານທີ່ຮັບໄດ້ຈາກ ຜູ້ກະທໍາຜິດນັ້ນ ເປັນວັດຖຸ ເປັນເງິນ ແລ້ວສະໜອງໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງ ໂດຍສະເພາະເຈົ້າໜ້າທີ່ທີ່ເຮັດ ວຽກ ຫລື ຮັບຜິດຊອບແກ້ໄຂຄະດີ ຢາເສບຕິດນີ້ໃຫ້ມີຄວາມວ່ອງໄວ ແລະ ທ່ວງທັບກັບເວລາ ການມີຄໍາ ເຫັນຂອງຂໍາພະເຈົ້າກໍຈະມີເທົ່ານັ້ນ.



ການຊົດເຊີຍ ສໍາປະທານທີ່ດິນຍັງບໍ່ລົງລອຍ



ຄໍາເຫັນຂອງທ່ານ ພັທ. ເນາະ ເພາະວ່າຕາມການຄິດໄລ່ ບວກ ເນັ່ງສິດາ ເບຣຍລີມິວ ສະມາຊິກສະພາ ແຫ່ງຊາດ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 5 ແຂວງ ບໍ່ແກ້ວ ຕໍ່ບົດລາຍງານລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ- ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ແລະ ແຜນເງິນຕາ ກ່ອນອື່ນຂໍາພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍ ເປັນເອກະ ພາບສູງຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນ ຕາປີ 2021, 2022, 2023 ແລະ ການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ ໃນນີ້ຂໍອະນຸຍາດແລກປ່ຽນມີຢູ່ 3 ຈຸດ:

ຈຸດທີໜຶ່ງ ຕໍ່ກັບແຜນພັດທະ ນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດນີ້ ການຍົກລະດັບຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງ ປະຊາຊົນຢູ່ໃນ 8 ໂຕຊື່ບອກນັ້ນ ໃນນັ້ນບັນລຸແຕ່ 6 ໂຕຊື່ບອກ ແລະ ຍັງ 2 ໂຕຊື່ບອກນີ້ ແມ່ນໃຫ້ຊື່ບອກ ວ່າຍັງອີ່ຫຍັງທີ່ຍັງບໍ່ທັນສໍາເລັດຫັນ ໃຫ້ອະທິບາຍ ແລະ ກໍຊື່ແຈງເຫດຜົນ ວ່າ ຍ້ອນອີ່ຫຍັງຈຶ່ງບໍ່ບັນລຸ ຕົວຢ່າງ ມາຊື່ບອກທີ 1 ແມ່ນວຽກນີ້, ທີ 2 ແນວນັ້ນເນາະ ເພື່ອໃຫ້ມັນແຈ້ງຕື່ມຢູ່ ໃນບົດລາຍງານ ແລະ ການຂະຫຍາຍ ກ່ຽວກັບດ້ານເສດຖະກິດຢູ່ໃນ 4,4% ຫັນນາ ຢູ່ໃນແຜນການແມ່ນ 4,5% ບາດນີ້ສະເລ່ຍແລ້ວຫົວຄົນລະແມ່ນ 1.841 ໂດລາ ແຕ່ວ່າຢູ່ໃນນີ້ຫັນ ແມ່ນຄິດໄລ່ຕາມຫລັກສູດເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ໃນຕົວຈິງແລ້ວແມ່ນປະຊາຊົນຢູ່ ເຂດຫ່າງໄກສອກຫລີກ, ເຂດນອກ ແມ່ນຍັງທຸກຍາກຫລາຍ ສະເລ່ຍແລ້ວ ລະແມ່ນບໍ່ບັນລຸ 100 ໂດລາຕໍ່ຄົນຕໍ່ ປີ ຍ້ອນສະພາບເສດຖະກິດຫຍຸ້ງຍາກ ຂາດເຂີນ ແລະ ບໍ່ມີລາຍຮັບ ອັນນີ້ ແມ່ນເປັນບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ສະ ໜີໃຫ້ລັດຖະບານນີ້ໃຫ້ມີນະໂຍບາຍ ໃນການສົ່ງເສີມການຜະລິດກະສິກໍາ, ການປູກ, ການລ້ຽງເນາະ ໃຫ້ມັນ ຫລາຍຂຶ້ນຢູ່ພາຍໃນນັ້ນເພື່ອສົ່ງອອກ ອັນນີ້ລະເປັນທຶນກ່ຽວກັບ ໃນການລົງ ຫັນຂອງກະສິກໍານຶ່ງແມ່ນ ຖືວ່າຈໍາ ກັດບໍ່ມີເງື່ອນໄຂ ຢູ່ໃນເຂດຫ່າງໄກ ສອກຫລີກ.

ຈຸດທີສອງ ຕໍ່ກັບແຜນງົບ ປະມານແຫ່ງລັດປີ 2022-2023 ນີ້ ລະແມ່ນຄາດຄະເນລາຍຮັບຢູ່ໃນປີ 2022 ນີ້ແມ່ນຈະຢູ່ 32,447 ຕື້ກີບ, ບາດນີ້ລາຍຈ່າຍນີ້ແມ່ນຄາດຄະເນວ່າ ຈະຈ່າຍຢູ່ 34.553 ຕື້ກີບ, ແຕ່ຢູ່ໃນ ນີ້ມີຄໍາໜຶ່ງວ່າ ຢູ່ນີ້ຫັນຈະໄດ້ຫລຸດ ຜ່ອນກະແສຈ່າຍ ຫລືວ່າຖືກປະຢັດ ໄດ້ 138 ຕື້ ນີ້ເອົາມາແຕ່ໃສດຽວນີ້

ເນາະ ເພາະວ່າຕາມການຄິດໄລ່ ບວກ ລົບ ຄູນ ຫານ ນີ້ລະແມ່ນ ຖ້າວ່າລາຍ ຈ່າຍນີ້ຫລາຍກວ່າລາຍຮັບນັ້ນ ແມ່ນ ພວກເຮົາຈະຕິດລົບ ຂາດດຸນຢູ່ໃນ 2.106 ຕື້. **ຈຸດທີສາມ** ການປະຕິບັດ ແຜນເງິນຕານຶ່ງແມ່ນຕາມການຕີລາ ຄາຢູ່ໃນ 9 ເດືອນຜ່ານມານີ້ແມ່ນມັນ ຈະຢູ່ໃນລະດັບທີ 17,3% ແລະ ໝົດ ປີ 2022 ນີ້ແມ່ນຈະຢູ່ໃນ 22,2% ແຕ່ມະຕິຮັບຮອງຂອງສະພານີ້ບໍ່ໃຫ້ ເກີນ 5% ເຫັນວ່າຕົວເລກນີ້ຂຶ້ນສູງ ຕາປີ 2021, 2022, 2023 ແລະ ການປະກອບຄໍາເຫັນຂອງບັນດາທ່ານ ສສຊ ໃນນີ້ຂໍອະນຸຍາດແລກປ່ຽນມີຢູ່ 3 ຈຸດ:



ກ່ຽວກັບມະຕິຮັບຮອງຢູ່ໃນ 5% ບໍ່ ໃຫ້ເກີນ. ຊັ້ນສະເໜີໃຫ້ ຢາກສະເໜີ ມາຍັງລັດຖະບານ ແລະ ພາກສ່ວນ ກ່ຽວຂ້ອງນີ້ ຢາກໃຫ້ຊອກວິທີທາງ ມາແກ້ໄຂເພື່ອຮັບປະກັນໃນຄວາມ ໝັ້ນທ່ຽງຂອງຄ່າເງິນກີບນີ້ໃຫ້ມັນສູງ ຂຶ້ນຕື່ມ ແລະ ໃຫ້ຫລຸດຜ່ອນໃນການ ແບກຫາບຫລາຍອັນ ຖືວ່າຍັງເປັນ ພາລະເນາະ. ອັນທີ 3 ນີ້ໂຕເລກມູນ ຄ່າໃນການຄ້າເກີນດຸນຢູ່ໃນເກືອບ 657,01 ລ້ານໂດລາ ນັ້ນ, ຖືວ່າຢູ່ ໃນນີ້ຜ່ານລະບົບທະນາຄານມີແຕ່ 36,4%, ແລ້ວບໍ່ຜ່ານທະນາຄານ 87,79% ນີ້ມັນສະແດງຢ່າງຈະແຈ້ງ ວ່າການຄຸ້ມຄອງກິນໄກໃນການບໍ່ທັນ ເຂົ້າສູ່ລະບົບທີ່ແນ່ນອນ, ຍັງເລື່ອນ ລອຍຢູ່ນອກລະບົບຫລາຍເຖິງ 80% ແລະ ຍ້ອນສາເຫດອີ່ຫຍັງມັນຈຶ່ງບໍ່ທັນ ເຂົ້າສູ່ລະບົບທະນາຄານນີ້ເນາະ ຢາກ ໃຫ້ຮູ້ສາເຫດຂອງມັນ ເປັນຫຍັງມັນ ຈຶ່ງບໍ່ເຂົ້າສູ່ລະບົບທະນາຄານນີ້ ຈະ ເລື່ອນລອຍຢູ່ເທິງອາກາດນັ້ນ ລະບໍ່ ເຂົ້າສູ່ລະບົບມັນຈະພາໃຫ້ລະບົບພວກ ເຮົານີ້ມີບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກເລື່ອງລາຍ

ຮັບ ແລະ ສະເໜີລັດຖະບານນີ້ມີວິທີ ແກ້ໄຂ ແລະ ມີມາດຕະການບັງຄັບ, ແກ້ໄຂໃຫ້ເຂົ້າສູ່ລະບົບຢ່າງເຂັ້ມງວດ ອັນນີ້ລະແມ່ນຢາກສະເໜີ. ບາດນີ້ຄໍາສະເໜີຂອງປະຊາ ຊົນມາເຖິງສະພານີ້ແມ່ນ ອັນທີ 1 ແມ່ນການຊົດເຊີຍທີ່ດິນສໍາປະທານຢູ່ ເຂດສະໜາມບິນສາກົນ ດຽວນີ້ມີຈໍາ ນວນໜຶ່ງ ຄອບຄົວນີ້ທີ່ວ່າການໄກ່ ເກ່ຍນີ້ບໍ່ລົງລອຍເລື່ອງຄ່າຊົດເຊີຍ ບໍ່ ເປັນເອກະພາບກັນ ຢູ່ຫັນຈະມີ 6 ຄອບຄົວ, 7 ຄອບຄົວ ນີ້ລະແມ່ນຈະມີ ຢ່າງພາລາ ແລະ ຈະມີນາແຕ່, ບາດນີ້ ເວລາມາເວົ້າກັນນີ້ແມ່ນບໍ່ລິສັດໃຫ້ລາ ຄານີ້ຕໍາເກີນໄປ ແລະ ປະຊາຊົນບໍ່ສາ ມາດຈະໃຫ້ໄດ້ວ່າຊັ້ນສາເນາະ ປະຊາ ຊົນມາອາໄສໃສ່ຢາງພາລາແຕ່ລະປີ ເຂົ້າກິນກໍອາໄສຢູ່ຫັນ ແລະ ຈິດໃຈ ຂອງປະຊາຊົນແມ່ນຢາກໃຫ້ຊົດເຊີຍ ແລະ ໃຫ້ໄປຊື້ຢູ່ບ່ອນອື່ນໃຫ້ມັນທິດ ແທນໄດ້ຈິດໃຈນະ ແລະ ຈຸດທີ 2 ແມ່ນຈຸດຢູ່ວັດເກົ່າສູວັນນະພິມຄໍາ ຈຸດນີ້ກໍຫຍຸ້ງຍາກ ຫຍຸ້ງຍາກວ່າປະຊາ ຊົນທໍາການຜະລິດແຕ່ຝໍ່ແມ່ແຕ່ຢູ່ຢາ ມາ ບາດນີ້ບໍ່ລິສັດມາສໍາປະທານຫັນ ລະແມ່ນໃຫ້ລາຄາຕໍ່າ ໃຫ້ແຕ່ໄລຍະໜຶ່ງ ມີແຕ່ 90.000 ບາດ (ເກົ້າໜຶ້ນບາດ) ບາດນີ້ມາປະຊາຊົນບໍ່ເຫັນດີວ່າ 90.000 ບາດ (ເກົ້າໜຶ້ນບາດ) ໄປ ຊື້ບ່ອນອື່ນມັນທິດແທນບໍ່ໄດ້ແລ້ວ ໃນການຜະລິດເນາະທິດແທນບໍ່ໄດ້ ໃນເມື່ອເປັນແນວນັ້ນລະແມ່ນຈຶ່ງຂໍວ່າ

ໃຫ້ທິດແທນລະດັບ 150.000 ເຖິງ 200.000 ບາດ ນີ້ປະຊາຊົນເຫັນດີ ເອກະພາບ ບໍ່ແມ່ນເຂົາບໍ່ທິດແທນ ຢູ່ ຫັນລະແມ່ນມີພະນັກງານຈໍານວນໜຶ່ງ ໄປຫາປະຊາຊົນ ລະແມ່ນໃຫ້ປະຊາ ຊົນນີ້ອັບປະໂຫຍດ, ບໍ່ມີຊ່ອງທາງແກ້ ໄຂ ຊັ້ນອັນນີ້ກໍເປັນບັນຫາຫຍຸ້ງຍາກ ອັນນີ້ແມ່ນຕົວຈິງໃດເນາະ ເຮົາກໍໄປ ແກ້ໄຂຫາກໍມາແຕ່ບໍ່ແລ້ວ ຍັງສືບຕໍ່ ແກ້ໄຂຢູ່ບັນຫານັ້ນເລື່ອງສໍາປະທານ ແລະ ນອກຈາກນີ້ກໍຢາກສະເໜີແນວ ນີ້ນໍາລັດຖະບານກ່ຽວກັບ ອີກສະພາບ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງເສດຖະກິດ ໃນ ປັດຈຸບັນນີ້ ຢາກໃຫ້ລັດຖະບານຄົ້ນ ຄວ້າກ່ຽວກັບດັດສະນີເພີ່ມເງິນເດືອນ ນີ້ແລະ ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ, ທະຫານ ແລະ ຕໍາຫລວດເນາະ ກໍມີ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຫລາຍ ແລະ ອັນທີ 2 ວ່າເລື່ອງເຂົ້າກິນນີ້ ລາຄາເຂົ້າແຕ່ກີ້ ແມ່ນກ່ອນນີ້ 5 ປີກ່ອນນີ້ແມ່ນທາງ ເທິງກໍານົດລະແມ່ນ ກິໂລ 1 ພວກ ເຮົາໃຫ້ແຕ່ 10.500 ດຽວນີ້ 10.500 ໄປຊື້ເຂົ້າກິນໂລ 1 ບໍ່ໄດ້ແລ້ວເນາະ ແລະ ໃຫ້ຂຶ້ນເທິງພິຈາລະນາຊ່ວຍເຈົ້າ.



ປີໃໝ່ປ່ຽນແປງຫຍັງໃໝ່

ໂດຍ: ດິນກີບເມກ



ວັນທີ 1 ມັງກອນ 2023 ເປັນມື້ທຳອິດຂອງປີໃໝ່ສາກົນ ຖືກຳນົດເອົາ ເຊິ່ງສິ່ງທີ່ມັນແຕກຕ່າງຄົງມີແຕ່ພຽງເງື່ອນໄຂຂອງການເວລາ ແຕ່ທ່າອ່ຽງການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ເສດຖະກິດຄົງຈະຝຶດເຄື່ອງຄືເກົ່າ ຖ້າວ່າເສດຖະກິດບໍ່ຝັນຕົວ ຫລື ຝັນຕົວໄດ້ຊ້າ ດັ່ງນັ້ນ ປີໃໝ່ 2023 ຄົງຈະໃໝ່ແຕ່ການເວລາທີ່ມັນໝູນວຽນເຮັດໜ້າທີ່ຂອງມັນເປັນປົກກະຕິ ຄົນເຮົາກໍເຊັ່ນດຽວກັນ ຕ້ອງໄດ້ເຮັດໜ້າທີ່ຄືເກົ່າ ແຕ່ຕ້ອງໄດ້ປ່ຽນວິທີເຮັດ.

ປີໃໝ່ ໜ້າທີ່ເກົ່າ ຫລື ໃໝ່ອາດສຳຄັນ ແຕ່ການໃຊ້ຊີວິດໃຫ້ຢູ່ລອດຈາກບັນຫາເສດຖະກິດຝຶດເຄື່ອງນັ້ນ ອາດມີຄວາມສຳຄັນກວ່າ, ສະພາບເສດຖະກິດເຂົ້າຍາກໜາກແພງ ມັນຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄິດກ່ອນຈ່າຍ, ບໍ່ຈ່າຍພຽງເພື່ອຮັກສາໜ້າ, ເຫັນຊ້າງຂີ້ຕາມຊ້າງ... ຄຳເວົ້າເຫລົ່ານີ້ ຕ້ອງໄດ້ຫັນມາເຕືອນສະຕິ, ນັກນ້ອຍສ້າງຮັງໃຫ້ເໝາະສົມກັບຕົວເອງ ບໍ່ດັ່ງນັ້ນຈະເປັນທາດຂອງວັດຖຸ, ຜູ້ຂຽນໄດ້ນັ່ງຝັງຄູ່ສິນທະນາທ່ານໜຶ່ງເລົ່າສູ່ຝັງ ຂະນະນັ່ງກິນກາເຜວວ່າ: ລາວມີໝູ່ບາງຄົນທີ່ມີເຮືອນຫລັງໃຫຍ່, ຄອບຄົວລູກເມຍອົບອຸ່ນສິມບຸນ, ມີລິດຄັນງາມຂີ້

ແຕ່ເສຍຢ່າງດຽວຍັງໜັກໃຈ ເພາະເປັນໜີ້ທະນາຄານ! ດັ່ງນັ້ນ ຄົນເຮົາຈຶ່ງບໍ່ອາດສາມາດເອົາວັດຖຸທີ່ເຫັນດ້ວຍຕາມາຕັດສິນສະເໝີໄປວ່າ ຄົນທີ່ມີເຮືອນງາມຢູ່-ຂີ້ລິດຫລຸຫລາແລ້ວຈະມີຄວາມສຸກແທ້ຈິງ ເພາະໜີ້ຖ້ວມຫົວຢູ່.

ພະພຸດທະເຈົ້າສາສະດາຂອງສາສະໜາພຸດ ສອນວ່າ ການເປັນໜີ້ເປັນທຸກທີ່ສຸດໃນໂລກ, ບຸກຄົນໃດເປັນໜີ້ສິນທັງຢືມເງິນໝູ່ພວກ; ທະນາຄານຕ່າງໆ ຍ່ອມເກີດຄວາມທຸກໜີ້ບໍ່ມີມ ເພາະຜ່ານມາເຫັນວ່າ ບາງກໍລະນີຖືກທະນາຄານມາຍຶດເອົາຊັບສິນ

ຄົນກໍມີ ດັ່ງນັ້ນ ການໃຊ້ຊີວິດສຳລັບປີໃໝ່ 2023 ຜູ້ຂຽນຄິດວ່າຍິ່ງຕ້ອງໄດ້ລະວັງການໃຊ້ຈ່າຍປະຄັບປະຄອງບໍ່ໃຫ້ຊີວິດລຳບາກເປັນໜີ້ຖ້ວມຫົວ.

ປີໃໝ່ 2023 ຈະມາເຖິງນີ້ສິ່ງທີ່ຄວນພັດທະນາໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນຄືສະຕິປັນຍາ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາຊີວິດເສດຖະກິດຝຶດເຄື່ອງ, ທ່ານຜູ້ອ່ານຢ່າລືມວ່າ ສຸພາສິດຊາວພຸດສອນໄວ້ດີແລ້ວວ່າ ຕົນເປັນທີ່ເຜິ້ງແຫ່ງຕົນ, ເບິ່ງຄົນອື່ນໄດ້ບາງຄັ້ງຄາວ ແຕ່ໃຜກໍຕາມທີ່ສ້າງຕົວເຂັ້ມແຂງເປັນທີ່ເຜິ້ງຂອງຕົນເອງໄດ້ ຜູ້ນັ້ນຊື່ວ່າເປັນຜູ້ມີທີ່ເຜິ້ງອັນປະເສີດ.



ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

1. ຫລັງຈາກຕື່ນນອນ
ຫລັງຈາກທີ່ຮ່າງກາຍບໍ່ໄດ້ດື່ມນ້ຳພຽງພໍເລີຍ ໃນເວລານອນເປັນເວລາເກືອບ 6-8 ຊົ່ວໂມງ (ເວລານອນປົກກະຕິ), ຄວນດື່ມນ້ຳທັນທີຫລັງຕື່ນນອນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍສົດຊື່ນ, ຕື່ນໂຕ, ຫລຸດອາການວິນຫົວ, ມືນໆ, ງຶງໆ ຍ້ອນຂາດນ້ຳເປັນເວລາດົນ ດັ່ງນັ້ນ, ຫລັງຈາກຕື່ນນອນຄວນດື່ມຢ່າງໜ້ອຍ 1 ຈອກ (200 ຊີຊີ) ເພື່ອເພີ່ມນ້ຳ ແລະ ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍສົດຊື່ນ.

ຄຳແນະນຳສຳລັບການດື່ມນ້ຳຫລັງຈາກຕື່ນນອນ ຄວນດື່ມນ້ຳທັນທີຫລັງຈາກຕື່ນນອນໂດຍບໍ່ຕ້ອງຖືແຂ້ວ ເພາະເຊື້ອແບັກທີເລຍໃນປາກທີ່ເຮົາດື່ມໄປພ້ອມກັບນ້ຳ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ການເຮັດວຽກຂອງລະບົບຍ່ອຍອາຫານດີຂຶ້ນເຊັ່ນດຽວກັນ.

2. ໃນລະຫວ່າງ ຫລື ຫລັງຈາກການອອກກຳລັງກາຍ

ການອອກກຳລັງກາຍເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍສູນເສຍນ້ຳ ຜ່ານທາງເຫືອຫລາຍກວ່າປົກກະຕິ ດັ່ງນັ້ນ, ຮ່າງກາຍບໍ່ຄວນຂາດນ້ຳ ທັງໃນເວລາທີ່ອອກກຳລັງກາຍ ຫລື ຫລັງຈາກອອກກຳລັງກາຍ ຄວນດື່ມນ້ຳເລັກນ້ອຍໃນລະຫວ່າງການອອກກຳລັງກາຍເປັນປະຈຳ ຢ່າປ່ອຍໃຫ້ຮ່າງກາຍຂາດນ້ຳຕະຫລອດການອອກກຳລັງກາຍ ແຕ່ທ່ານບໍ່ຄວນດື່ມນ້ຳຈອກໃຫຍ່ ຫລື ກິນໝົດຕຸກໃນບາດດຽວ ເນື່ອງຈາກວ່າ ມັນສາມາດເຮັດໃຫ້ເກີດອາການເຈັບສຽບໄດ້. ການດື່ມນ້ຳໃນລະຫວ່າງການອອກກຳລັງກາຍ ນອກຈາກຊ່ວຍປັບປຸງປະສິດທິພາບການອອກກຳລັງກາຍດີຂຶ້ນແລ້ວ ຍັງຊ່ວຍຫລຸດຜ່ອນຄວາມສຽງຕໍ່ການເກີດອາການວິນຫົວ ແລະ ໜ້າມືດ ໃນລະຫວ່າງການອອກກຳລັງກາຍໄດ້ເຊັ່ນດຽວກັນ.

3. ກ່ອນກິນອາຫານ

ດື່ມນ້ຳກ່ອນອາຫານ 30 ນາທີ ຈະຊ່ວຍກະຕຸ້ນໃຫ້ຮ່າງກາຍຮູ້ວ່າກຳລັງຈະເລີ່ມກິນອາຫານ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ລະບົບຍ່ອຍອາຫານພ້ອມທີ່ຈະເຮັດວຽກຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ນອກນັ້ນ, ການດື່ມນ້ຳກ່ອນກິນອາຫານຍັງ

8 ເວລາທີ່ຄວນດື່ມນ້ຳ ເພື່ອຊ່ວຍຫລຸດໄຂມັນ-ເພີ່ມພູມຕ້ານທານ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



ສາມາດເຮັດໃຫ້ເຮົາຮູ້ສຶກອົມໄວ, ມີຄວາມຢາກອາຫານນ້ອຍລົງ ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງເປັນວິທີທີ່ດີສຳລັບຜູ້ທີ່ກຳລັງຫລຸດນ້ຳໜັກ ແຕ່ບໍ່ຄວນດື່ມນ້ຳຫລາຍກ່ອນທີ່ຈະກິນອາຫານ ເພາະອາດຈະເຮັດໃຫ້ເກີດອາການເຈັບສຽບກະເຈັບ.

4. ກ່ອນທີ່ຈະອາບນ້ຳ

ການດື່ມນ້ຳກ່ອນອາບນ້ຳເໝາະສຳລັບຄົນທີ່ມີກອບນ້ຳອຸ່ນເນື່ອງຈາກການອາບນ້ຳອຸ່ນຈະເຮັດໃຫ້ເລືອດໄຫລຜ່ານຜິວໜັງເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ເລືອດທີ່ສົ່ງໄປສະໜອງໜ້ອຍລົງ ແລະ ອາດຈະມີຄວາມສຽງຕໍ່ການເປັນວິນ ຫລື ໜ້າມືດຈາກຄວາມດັນເລືອດຕໍ່າໄດ້ ເຊິ່ງອັນຕະລາຍຫລາຍກວ່າການດື່ມນ້ຳໜຶ່ງ ຫລື ສອງຈອກກ່ອນທີ່ຈະອາບນ້ຳ ສາມາດຊ່ວຍຫລຸດຄວາມສຽງຄວາມດັນຫລຸດລົງໃນເວລາອາບນ້ຳອຸ່ນ ເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ເກີດອາການມືດໃນເວລາອາບນ້ຳ.

5. ກ່ອນຈະໄປນອນ

ການດື່ມນ້ຳກ່ອນນອນ ສາມາດຫລຸດຄວາມສຽງການຂາດນ້ຳໃນເວລານອນ ແຕ່ກ່ອນເຂົ້ານອນບໍ່ຄວນດື່ມນ້ຳຫລາຍ ເພາະອາດຈະໄປລົບກວນຮ່າງກາຍທີ່ຕ້ອງລຸກຂຶ້ນໄປຖ່າຍເປົາໃນເວລານອນເລື້ອຍໆ ດັ່ງນັ້ນ ເຮົາຄວນດື່ມກ່ອນເຂົ້ານອນບໍ່ເກີນ 1 ຈອກ ຫລື ຖ້າດື່ມນ້ຳພຽງ 1 ຈອກ ແລ້ວຍັງເຮັດໃຫ້ເຮົາລຸກຂຶ້ນຢຽວກາງຄືນ ແນະນຳໃຫ້ດື່ມພຽງແຕ່ເຄິ່ງຈອກ.

6. ເມື່ອຮູ້ສຶກບໍ່ສະບາຍ, ມີອາການໄຂ້

ໃນຊ່ວງເວລາທີ່ເປັນໄຂ້, ບໍ່ສະບາຍ, ອຸນຫະພູມຮ່າງກາຍຈະສູງຂຶ້ນ ການດື່ມນ້ຳຊ່ວຍຫລຸດອຸນຫະພູມຮ່າງກາຍ ແລະ ຂັບໄລ່ຄວາມຮ້ອນອອກທາງປັດສະວະ ເຮັດໃຫ້ອາການໄຂ້ຫາຍໄວ ແລະ ຍັງຊ່ວຍໃຫ້ລະບົບພູມຕ້ານທານຂອງຮ່າງກາຍເຮັດວຽກໄດ້ດີຂຶ້ນ; ແຕ່ທ່ານບໍ່ຄວນດື່ມນ້ຳທັງໝົດເທື່ອດຽວ ຄວນດື່ມເທື່ອລະນ້ອຍ ແລະ ຫລາຍເທື່ອ.

7. ຮູ້ສຶກເມື່ອຍ

ຖ້າຮູ້ສຶກອ່ອນເພຍ, ເມື່ອຍ, ເບື້ອ ແລະ ໂມໂຫງ່າຍ ອາດຈະເປັນສັນຍານຂອງອາການຂາດນ້ຳ ສະນັ້ນ, ການດື່ມນ້ຳ 1 ຈອກ ສາມາດຊ່ວຍຫລຸດອາການເຫລົ່ານີ້ໄດ້ ໂດຍການດື່ມນ້ຳໃຫ້ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງຮ່າງກາຍໃນແຕ່ລະມື້ເປັນປະຈຳ ເພື່ອປ້ອງກັນບໍ່ໃຫ້ຮ່າງກາຍເຂົ້າສູ່ພາວະຂາດນ້ຳ ຄວນດື່ມນ້ຳປະມານ 2-3 ລິດ ແລະ ບໍ່ຄວນດື່ມນ້ຳໃນປະລິມານຫລາຍໃນຄັ້ງດຽວ, ຄວນກິນຊ້າໆ ແລະ ດື່ມເລື້ອຍໆຕະຫລອດມື້.

8. ເມື່ອເບິ່ງແຍງຄົນເຈັບ ຫລື ຕ້ອງຢູ່ໃນຝັ່ນທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍຄົນເຈັບບໍ່ເຊື່ອຕ້ອງເຊື່ອ ການດື່ມນ້ຳຊ່ວຍປົກປ້ອງຮ່າງກາຍ ຈາກການຕິດເຊື້ອຈາກຄົນເຈັບທີ່ຢູ່ອ້ອມຂ້າງ ເນື່ອງຈາກການດື່ມນ້ຳຊ່ວຍສົ່ງເສີມການເຮັດວຽກຂອງລະບົບພູມຕ້ານທານ. ນອກນັ້ນ, ການດື່ມນ້ຳເລື້ອຍໆ ໃນເວລາທີ່ຢູ່ກັບຄົນເຈັບ ຍັງຊ່ວຍຫລຸດຄວາມກົດດັນ ແລະ ຄວາມອິດເມື່ອຍຈາກການດູແລຄົນເຈັບເຊັ່ນກັນ.

ສາລາກະວີ

- * ປີເກົ່າຫຍັບຍ່າງຍ້າຍ
ປວງປະຊາຊົນລາວ
ແສນສຸກໃຈໂຮຮຮອງ
ຄຶກຄຶນໄປທົ່ວລ້າ
- * ວັນນີ້ທົ່ວເຂດແຄ້ນ
ໃຜກໍແສນສຸກສັນ
ປີໃໝ່ສາກົນເຂົ້າ
ພົບຈອດຂວບອີກຄັ້ງ
- * ສາທຸເນີ! ປີໃໝ່ນີ້
ຂໍໃຫ້ຫລາຍຄົນມີ
ເງິນຄຳທອງຂອງໃຊ້
ສຸກສິມຫວັງມ່ວນແມ້ງ
- * ສຸກຂີສິມມາດມັງ
ຊິບຊິວາຍິນຍາວ
ເຕົ້າທີ່ຄົນຂານເວົ້າ
ອາຍຸຍິນລິນລິນ
- * ແບມີມາໃຫ້ທ່ານໄດ້
ລວຍຊັບສິນຖວາຍທານ
ຢ່າໄດ້ໝອງມິວເສົ້າ
ມີພະລັງແກ່ນເຂັ້ມ

ປີໃໝ່ສາກົນ

ໂດຍ: ໄມ ແສງມະນີ

- ປີໃໝ່ວຽນມາ
ທົ່ວເໜືອກາງໃຕ້
ສະຫລອງກັນມ່ວນຊື່ນ
ປະຊາຊຸ່ຍຊື່ນບານ
- ແດນຕ່າງທາງໄກ
ພ່າກັນພຽງພ້ອມ
ມາເຍືອນຢາມຮອດ
ສະຫລອງຕ້ອນຮັບເອົາ ທ່ານເອີຍ!
- ຂໍອ່ວຍພອນໄຊ
ເຫື່ອແຮງຫັນຫ້າວ
ໄຫລມາແໜ້ນອັງ
ລວຍລິ້ນຮັງມີ
- ພະໄມຄິດປອງໝາຍ
ດັງດຽວໂດຍດ້າມ
ພັນວັດສາຂວບຮອດ
ຄົນເວົ້າຊ່າລີ
- ບາຍນັບເງິນຄຳ
ຊື່ສຽງໄກກ້ອງ
ໂສກອອກອັງ
ສະເໝີຊ້າງຄູ່ເມືອງ ທ່ານເອີຍ!



ສະຫາຍຮ່ວມຂໍ

ໂດຍ: ປາວກະວີ

ຄົນຂໍທານ ເຄາະປະຕູເຮືອນຈານເຈີດ ແລະ ເວົ້າອອກມາວ່າ: “ຂໍເງິນແດ່ທ່ານ”
ເຈີດ: “ຂໍອຍບໍ່ມີເງິນ”
ຂໍທານ: “ຊັ້ນ... ອາຫານກໍໄດ້”
ເຈີດ: “ຂໍອຍບໍ່ມີອາຫານເຫລືອ”
ຂໍທານ: “ຊັ້ນ ຂ້ານ້ອຍຂໍເສື້ອ ຫລື ໂສ້ງເກົ່າກໍໄດ້”
ເຈີດ: “ເສື້ອ-ໂສ້ງ, ເກົ່າ ຫລື ໃໝ່ ຂໍອຍກໍບໍ່ມີ”
ຂໍທານ: “ຖ້າເປັນແນວນັ້ນ... ທ່ານຕ້ອງມາກັບຂ້ານ້ອຍ ແລ້ວພາກັນໄປຂໍທານນຳກັນເທາະ”

COMRADES IN ALMS

By: BAOKBU

A beggar knocked at Chan Chert's door and said, “Please give me some money”
Chert: “I have no money”
Beggar: “You can give me some food”
Chert: “There is no food left”
Beggar: “Thengivemeanoldshirtorpants”
Chert: “I have no shirt no pants-old or new”.
“In that case,” said the beggar, “You must come with me and we can go begging together”.

ຖະແຫລງ..

ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ທັງເປັນຫົວໜ້າກອງເລຂານຸການຂອງກອງປະຊຸມ ມີຄວາມຍິນດີ ແລະ ຖືເປັນກຽດແຈ້ງມາຍັງບັນດາທ່ານ ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ບັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ບໍ່ແມ່ພິມ້ອງ, ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ພື້ນືອງຊາວລາວທີ່ອາໄສຢູ່ຕ່າງປະເທດຮັບຊາບກ່ຽວກັບຜົນສໍາເລັດຂອງກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ດັ່ງນີ້:

I. ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ເລີ່ມໄຂຂຶ້ນໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນຈັນ ວັນທີ 5 ທັນວາ 2022 ແລະ ໄດ້ດໍາເນີນມາເຖິງຕອນບ່າຍຂອງວັນສຸກ ວັນທີ 30 ທັນວາ 2022 ເຊິ່ງໄດ້ໃຊ້ເວລາດໍາເນີນກອງປະຊຸມທັງໝົດ 20 ວັນ. ໃນກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ນອກຈາກການເຂົ້າຮ່ວມຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດແລ້ວຍັງມີການນໍາຂຶ້ນສູງຂອງພັກ-ລັດ, ຄະນະລັດຖະບານ, ອົງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

II. ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ມີຈຳລະນາຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນຜື່ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ໂດຍໄດ້ອອກເປັນມະຕິກອງປະຊຸມ ຈໍານວນ 21 ສະບັບ ດັ່ງນີ້:

- 1) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດງົບປະມານແຫ່ງລັດປີ 2021; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານປີ 2022 ແລະ ທິດທາງການສ້າງແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2023;
- 2) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023;
- 3) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈໍາປີ 2023 ຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ; ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2021;
- 4) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາການແຕ່ງຕັ້ງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງສປປລາວ ຜູ້ໃໝ່;
- 5) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023 ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ; ຜົນການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ ປີ 2020;
- 6) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາ

ບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023;

- 7) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023;
- 8) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023;
- 9) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວກັບແຜນການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ ແຕ່ປີ 2023-2025;
- 10) ມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ ຈໍານວນ 12 ສະບັບ (ຈໍານວນ 12 ມະຕິ).

ຮ່າງກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ 3 ສະບັບ ຄື:

- (1) ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍໜັງສືຜ່ານແດນ;
- (2) ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການທາງນໍ້າ;
- (3) ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຫໍພິພິທະພັນ.

ກົດໝາຍປັບປຸງ 9 ສະບັບ ຄື:

- (1) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະນາຍຄວາມ;
- (2) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທະບຽນສານ;
- (3) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການກັນ ແລະ ຄວບຄຸມພະຍາດຕິດຕໍ່;
- (4) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ວິສາຫະກິດ;
- (5) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ວິທະຍາສາດ ແລະ ເຕັກໂນໂລຊີ;
- (6) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ອົງການໄອຍະການທະຫານ;
- (7) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ທຸລະກໍາທາງເອເລັກໂຕຣນິກ;
- (8) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການກວດສອບແຫ່ງລັດ;
- (9) ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ ການກວດກາລັດ.

ໃນການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ນີ້ ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ສະເໜີໃຫ້ 19 ພາກສ່ວນ ຂຶ້ນຊື່ແຈ້ງຕໍ່ຄໍາຊົກຖາມກ່ຽວກັບບັນຫາທີ່ຜື່ນເດັ່ນຂອງສັງຄົມ ເຊິ່ງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຍົກຂຶ້ນຢູ່ໃນກອງປະຊຸມປະກອບມີທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ກະຊວງການເງິນ, ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ, ກະຊວງອຸດສາຫະກໍາ-ການຄ້າ, ກະຊວງຖະແຫລງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ, ກະຊວງກະສິກໍາ-ປ່າໄມ້, ກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, ກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ, ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ກະຊວງຍຸຕິທໍາ, ອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ, ອົງ

ການກວດສອບແຫ່ງລັດ, ສານປະຊາຊົນສູງສຸດ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ກະຊວງໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ.

III. ຄຽງຄູ່ກັບການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນດັ່ງກ່າວມາຂ້າງເທິງນັ້ນ, ໃນໄລຍະດໍາເນີນກອງສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ມີປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າສິ່ງຄຳຄິດຄຳເຫັນຜ່ານໂທລະສັບສາຍດ່ວນ (156) ຫລາຍກວ່າ 610 ສາຍ 331 ເລື່ອງ ເຊິ່ງພົວພັນເຖິງການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານລັດ, ການພັດທະນາທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຕໍ່ກັບຄຳຄິດເຫັນຂອງປະຊາຊົນທີ່ສິ່ງມາທາງໂທລະສັບສາຍດ່ວນດັ່ງກ່າວ ກອງເລຂານຸການກອງປະຊຸມໄດ້ສັງລວມແລະ ມອບໃຫ້ກໍາມາທິການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເພື່ອປະສານສົມທົບກັບບັນດາພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຄົ້ນຄວ້າແກ້ໄຂໃຫ້ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ.

ອີກເທື່ອໜຶ່ງ ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ, ຂໍາພະເຈົ້າຂໍຂອບໃຈມາຍັງບັນດາທ່ານພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫລວດ, ນັກຮຽນ, ນັກສຶກສາ, ບັນຍາຊົນ, ກໍາມະກອນ, ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ, ບໍ່ແມ່ພິມ້ອງ, ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນໃນທົ່ວປະເທດ ແລະ ພື້ນືອງຊາວລາວທີ່ອາໄສຢູ່ຕ່າງປະເທດ ທີ່ໄດ້ຕິດຕາມການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ຂໍຂອບໃຈທຸກພາກສ່ວນ ທີ່ສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານວັດຖຸບັດໄຈຊຸກຍູ້ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້.

ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ແລະ ຊົມເຊີຍຢ່າງຈິງໃຈ ມາຍັງພາກສ່ວນສື່ມວນຊົນທຸກສໍານັກຂ່າວລວມທັງໂທລະພາບແຫ່ງຊາດ, ວິທະຍຸກະຈາຍສຽງແຫ່ງຊາດ ແລະ ສື່ສັງພິມປະເພດຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຕິດຕາມຢ່າງໃກ້ຊິດເພື່ອເຕັບກໍາຂ່າວ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຢ່າງທັນການກ່ຽວກັບການດໍາເນີນກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ໃຫ້ແກ່ສັງຄົມໄດ້ຮັບຊາບຢ່າງທົ່ວເຖິງ.

ກອງປະຊຸມ...

ປີ 2023 ຂອງອົງການກວດສອບແຫ່ງລັດ; ບົດລາຍງານຜົນການກວດສອບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປະຈໍາປີ 2021; ຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023 ຂອງອົງການກວດກາແຫ່ງລັດ; ບົດລາຍງານຜົນການກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບ ປີ 2020; ຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023 ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ; ຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນການ ປະຈໍາປີ 2023 ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີ 98,67%, ບໍ່ເຫັນດີ 1,32% ແລະ ບໍ່ອອກສຽງ 0%.

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ



ຄຳເຫັນຂອງທ່ານ ສົມພອນ ສິອຸດົມພັນ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 6 ແຂວງຫລວງພະບາງ ປະກອບຄຳເຫັນ.

ຂໍມີຄຳຄິດຄຳເຫັນແລກປ່ຽນຕໍ່ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ແລະ ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດມີ 2-3 ບັນຫາຄືດັ່ງນີ້:

ໃນດ້ານຜື່ນຖານຂໍາພະເຈົ້າກໍເຫັນດີເປັນເອກະພາບຕໍ່ກັບບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບວຽກນີ້ ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບສູງຕໍ່ກັບຄຳເຫັນຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ໃນທີ່ນີ້ຂໍາພະເຈົ້າກໍຢາກມີຄຳເຫັນແລກປ່ຽນບາງຈຸດຄືແນວນີ້:

1. ຂໍາພະເຈົ້າມີຄວາມເຫັນດີຢູ່ບ່ອນວ່າ ລັດຖະບານກໍໄດ້ສະຫລຸບຄະນະປະຈໍາກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນ ວ່າອັນທີ່ເປັນບັນຫາຄຳຄາຕົ້ນຕໍອັນໜຶ່ງຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ແມ່ນບັນຫາການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຄວາມເຂົ້າໃຈໃຫ້ແກ່ແຕ່ລະພາກສ່ວນການສ້າງສະຕິຕົນຕົວເຂົ້າຮ່ວມຂອງທຸກພາກສ່ວນໃນສັງຄົມ ກໍຄືຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ພວກເຮົານີ້ເຮັດມັນບໍ່ທັນໄດ້ເລິກເຊິ່ງ ຈາກນັ້ນ ຈຶ່ງພາໃຫ້ມີການຈັດຕັ້ງຢູ່ຂັ້ນຮາກຖານນີ້ຈໍານວນບໍ່ໜ້ອຍປະຊາຊົນກໍບໍ່ໜ້ອຍ ຍັງຢາກໂຍນຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດໃຫ້ແກ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ຕໍາຫລວດ, ໃຫ້ແກ່ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍສະເພາະຂັ້ນເມືອງ, ຂັ້ນແຂວງ ພວກຂໍາພະເຈົ້າລົງໄປຕິດ

ຜະບາງນີ້ກໍຍັງຕິດໜີ້ຕິດສິນເລື້ອງໄຜຜ້າກໍຍັງມີ ຢາບິວພະຍາດກໍບໍ່ມີ ເຮັດແນວໃດພວກເຮົາຈະສາມາດບໍາບັດໄດ້, ຂໍາພະເຈົ້າຄິດວ່າໃຫ້ສິ່ງເສີມໃຫ້ມີການສ້າງທ້ອງຖິ່ນບໍາບັດນ້ອຍຢູ່ບ້ານນັ້ນ ເຊິ່ງເອົາທຶນຮອນຂອງປະຊາຊົນຄອບຄົວຜູ້ຕິດຢາເສບຕິດນັ້ນມາຊ່ວຍແຕ່ສໍາຄັນອັນໜຶ່ງກໍຕ້ອງມີການຊ່ວຍໜູນຈາກພາກລັດພວກເຮົາ ກໍຄືວິຊາການ ໂດຍສະເພາະກໍແມ່ນວິຊາການ ແພດ ກໍຄືງົບປະມານ ສໍາລັບການຊື້ຢາມາບໍາບັດປິ່ນປົວດັ່ງກ່າວນີ້.

3. ຢາກມີຄຳເຫັນກ່ຽວກັບບັນຫາໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ກັບເຝິກອົບຮົມຫັດແອບກໍາລັງພວກເຮົານີ້ ຄືພວກເຮົາຮູ້ແລ້ວວ່າຜູ້ຄ້າຢາເສບຕິດນີ້ມັນມີຄິດໃດພາຫະນະເຂົາເຈົ້າ ມີທັງອາວຸດ, ມີທັງພາຫະນະ, ມີທັງໂທວຼິດ ເພາະເຂົາຈະປອງຫລັກພວກເຮົາ ເດ່ນ ສະນັ້ນ, ຖ້າພວກເຮົາບໍ່ເອົາໃຈໃສ່ເຝິກອົບຮົມເຈົ້າໜ້າທີ່ພວກເຮົາ ຕໍ່ໄປຈະມີອັນຕະລາຍຫລາຍສໍາລັບເຈົ້າໜ້າທີ່ ບົດຮຽນໄລຍະຫລັງ ພວກເຮົາກໍມີແລ້ວ ຫລວງພະບາງກໍສູນເສຍກໍາລັງເຈົ້າໜ້າທີ່ໄປຢູ່ເມືອງວຽງຄໍານັ້ນອັນນີ້ພວກເຮົາຢາກໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ແທ້ໆ.
4. ກ່ຽວກັບທຶນຮອນ ພວກເຮົາກໍຮູ້ວ່າມັນມີຄວາມຕ້ອງການ ສະນັ້ນທຶນພວກເຮົາ ດຽວນີ້ມັນມີທຶນຂອງລັດ, ງົບປະມານຂອງລັດ ມັນມີການຊ່ວຍເຫລືອຈາກສາກົນ, ມັນມີເງິນກອງທຶນ ນອກຈາກນັ້ນບັນດາເມືອງກໍມີທຶນໃນວຽກງານປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແຕ່ວ່າຈະໄປໃສ່ໝົດ ອັນນີ້ກໍເປັນໄປບໍ່ໄດ້ນອກຈາກນັ້ນກໍແມ່ນຄວາມຕື່ນຕົວປະກອບສ່ວນຂອງປະຊາຊົນ ຜູ້ໃດມີຄວາມຕື່ນຕົວກໍປະກອບສ່ວນ ຂໍາພະເຈົ້າຢາກສະເໜີວ່າຄັນພວກເຮົາເຮັດເປັນວາລະແຫ່ງຊາດໃນຕໍ່ໜ້າ ຢາກຂໍໃຫ້ມັນເປັນພັນທະຂອງທຸກຄົນໃນສັງຄົມ ຈະໄດ້ບໍ່ ໝາຍຄວາມວ່າປີໜຶ່ງນີ້ເຮົາກໍານິດຈະເອົາຈັກພັນ ເພື່ອປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນວຽກ ຖ້າວ່າທຸກຄົນບໍ່ປະກອບສ່ວນນັ້ນມັນຈະບໍ່ສໍາເລັດຂໍາພະເຈົ້າຢາກມີຄຳເຫັນແລກປ່ຽນບາງບັນຫາຄືແນວນັ້ນ.

ປະທານປະເທດ ກ່ຽວກັບການພິຈາລະນາໃບຄຳຮ້ອງຂໍຝັກການ-ຮັບອຸດໜູນບໍານານຂອງທ່ານ ພັນຄໍາ ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ເລືອກຕັ້ງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຕາມການສະເໜີຂອງປະທານປະເທດ ເຊິ່ງກອງປະຊຸມໄດ້ເລືອກຕັ້ງເອົາທ່ານ ສອນໄຊ ສີພັນດອນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເປັນນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຄົນໃໝ່ ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີ 98,67%, ບໍ່ເຫັນດີ 1,32% ແລະ ບໍ່ອອກສຽງ 0%. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງຮ່າງມະຕິກອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານຂອງລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປະຈໍາປີ 2022 ແລະ ແຜນ

(ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)